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Hei!

Olet vastaamassa sijoitettujen lasten kyselyyn. Kyselystä vastaa Terveyden ja  
hyvinvoinnin laitos. 

Kysymyksiin ei ole olemassa oikeita tai vääriä vastauksia. 

VASTAUSOHJEET 

Vastaa merkitsemällä rasti ruutuun. 

Esimerkiksi näin: 
Oletko
  tyttö 
  poika

Jos haluat muuttaa vastaustasi voit käyttää pyyhekumia tai täytä ensin  
merkitsemäsi ruutu kokonaan tummaksi ja rastita sen jälkeen oikea  
vaihtoehto näin.

  tyttö
  poika

Tietoja sinusta

1. Kuinka vanha olet? 

    vuotta

2. Oletko
tyttö
poika
muu tai en halua kertoa

Olet nyt sosiaalityöntekijän tapaamisessa.

3. Onko tässä paikassa hyvä jutella? 
  Kyllä

Ei hyvä eikä huono
Ei

4. Oletko tavannut tämän sosiaalityöntekijän aikaisemmin?
Kyllä
En ole varma
En

5. Saatko tavata sosiaalityöntekijääsi kahden kesken jos haluat?
Kyllä
En ole varma
En tiedä

6. Voitko yleensä puhua sosiaalityöntekijälle asioista, jotka ovat sinulle  
tärkeitä?

Kyllä, tosi hyvin
Kyllä, aika hyvin
Ei, aika huonosti
Ei, tosi huonosti 

X

X



Ajattele nyt sijaishuoltopaikkaa, jossa asut tällä hetkellä  
(sijaisperhe, perhekoti tai laitos)

7. Onko sinun hyvä olla tässä paikassa?
On, aina
On, usein
Ei yleensä
Ei koskaan

8. Miten hyvin tunnet muut lapset tai nuoret, jotka asuvat samassa paikassa 
kuin sinä?

He ovat minulle läheisiä
Yksi tai muutama heistä on minulle läheinen
He eivät ole minulle läheisiä 
En tunne muita lapsia
Samassa paikassa ei asu muita lapsia

9. Millaisia sijaishuoltopaikkasi aikuiset ovat? Vastaa väitteisiin kyllä tai ei.

 kyllä   ei
 Ainakin yksi aikuinen kannustaa tai  
 kehuu minua 

 Ainakin yksi aikuinen välittää minusta  

 Ainakin yksi aikuinen kysyy,  
 mitä mieltä olen asioista 

 Ainakin yksi aikuinen on joskus  
 minun kanssani kahdestaan    

10. Miten sinua kohdellaan sijaishuoltopaikassasi? Lue väitteitä siitä,  
 miten toiset ihmiset voivat kohdella sinua. Jos joku sijaishuolto-
 paikassasi on kohdellut sinua näin edes yhden kerran, merkitse rastilla  
 ”kyllä”

Aikuiset sijaishuoltopaikassa     kyllä  ei

Aikuinen on puhunut sinulle rumasti,  
esimerkiksi haukkunut sinua    
Aikuinen on satuttanut (esim. töninyt, lyönyt
tai potkinut) sinua    
Aikuinen on puhunut vartalostasi 
ikävällä tavalla
Aikuinen on koskettanut rintojasi tai 
sukuelimiäsi  

Lapset sijaishuoltopaikassa

Sinua on kiusattu     
Toinen lapsi  on puhunut  sinulle rumasti,  
esimerkiksi haukkunut sinua
Toinen lapsi on satuttanut  
(esim. töninyt, lyönyt tai potkinut) sinua
Toinen lapsi on puhunut vartalostasi ikävällä tavalla 
Toinen lapsi on koskettanut rintojasi tai sukuelimiäsi  
vaikka et ole halunnut      
Olet kokenut jotain muuta ikävää, mitä?

Jos lapselle tehdään kysymyksen 10 asioita se 
on aina väärin. Jos lapsi kertoo näistä asioista 

aikuiselle, aikuisen pitää auttaa.



Kysymyksiä omasta elämästäsi

11. Kuinka paljon tykkäät koulusta?
Hyvin paljon
Melko paljon
Melko vähän
En lainkaan
En käy koulua

12. Onko sinulla kavereita?
Kyllä, minulla on tarpeeksi kavereita
Haluaisin lisää kavereita
Ei, minulla ei ole kavereita 

13. Onko sinulla mielestäsi tarpeeksi harrastuksia?
On tarpeeksi
Ei, haluaisin harrastaa enemmän
En halua harrastuksia

14. Saatko pitää riittävästi yhteyttä sinulle tärkeisiin ihmisiin,  
jotka asuvat muualla? 

Kyllä, kaikkiin
Kyllä, joihinkin
En kaikkiin
En kehenkään

15. Mikä on parasta elämässäsi tällä hetkellä? Kirjoita tähän.

16.  Auttoiko sosiaalityöntekijä sinua vastaamaan näihin kysymyksiin? 
Ei, osasin täyttää lomakkeen itsenäisesti
Kyllä, hän auttoi minua lukemaan tai ymmärtämään kysymyksiä 
Kyllä, täytimme kyselyn yhdessä

Suuri kiitos vastauksistasi! 

Jos jokin asia vielä jäi vaivaamaan sinua, puhuthan siitä tutun aikuisen 
kanssa. Tämän lomakkeen vastaukset menevät nimettöminä vain  
tutkijoiden käyttöön.

Sulje lopuksi lomake kirjekuoreen. Kirjekuori postitetaan tutkijoille  
Terveyden ja hyvinvoinnin laitokselle. 


